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Geachte burgemeester, wethouder en raadsleden. 

Dank voor de mogelijkheid om te mogen inspreken op het ATT gebiedsproces. 

Ik wil op twee zaken ingaan : 

1. Het technische haalbaarheidsonderzoek van Bosch en van Rijn 

2. Gang van zaken in het participatie proces 

Voor verdere details van onze feedback verwijs ik naar de documenten die u van ons hebt 

ontvangen. 

 

 

Onderzoek Bosch en van Rijn 

In het onderzoek van Bosch en van Rijn wordt aangegeven dat er gewerkt is met worst-case 

scenario’s.  

Dat houdt in dat het volgens Bosch en van Rijn niet slechter kan worden dan wat in het rapport 

weergegeven is. 

Het blijkt echter dat zaken te optimistisch weergegeven worden en dat bepaalde paragrafen ronduit 

misleidend te noemen zijn. 

Ik kan niet ingaan op alle punten, zie hiervoor onze uitgebreide analyse, maar enkele wil ik noemen. 

Volgens het onderzoek kunnen windmolens zeer dicht op woningen gezet worden. 350 meter zou 

makkelijk mogelijk moeten zijn. 

Uit onze berekening blijkt dat de maximale geluidsbelasting van 47 dB pas bij 950 meter gehaald 

wordt. Windmolens op zo’n korte afstand plaatsen van woningen is dus vragen om problemen. 

Verder hebben we in de specificaties van windmolen fabrikanten gezien dat z.g.n. “stille” 

windturbines alleen bestaan als je het vermogen terugschroeft en er een lage windsnelheid is.  

Stille windmolens bestaan niet als het waait ! 

Uit TNO onderzoek blijkt dat bij het percentage ernstig gehinderden vanwege geluidsoverlast op 

korte afstand van turbines zeer hoog is. Op 300 meter afstand is het percentage zelfs 70 % ! 

Dit wordt niet duidelijk vermeld in het rapport. 

 

We hebben getuigenverslagen ingezien van inwoners uit diverse windparken. 

Ik wil er u een aantal noemen : 

 

 

Windpark Spui op 540 meter  

• Ervaart het als een vliegtuig wat overvliegt maar niet wegggaat 

• Voelt het geluid “tot in de maag” 

• Thuis continu een “onbestemd gevoel” vanwege het grommende geluid van de windmolen, 

hoort continu een “Grommende donder” 

• Oren ploppen vaak dicht alsof je in een vliegtuig zit 



• Heeft gevoel als van waterhoofd 

• Na verhuizing verdwijnen de klachten 

• Moet bij windkracht 5 TV harder zetten om het nog te kunnen verstaan 

 

1100 meter  

• Hoort vaak geluid als “Tennisballen in droogtrommel” 

• Heeft vooral ’s nachts overlast 

 

Windpark N33 Scheemda  - Veendam  

Inwoner 1 – 400 en 700 meter van woning een windmolen  

• Ervaart continu “ Diepe brom” 

• Hoort “een goederentrein die voorbij blijft komen” 

• Wordt ’s nachts wakker van het windmolengeluid 

Inwoner 2- 2000 meter van windmolen in Scheemda 

• Bromtoon gaat overal doorheen 

• Oordoppen helpen ook ’s nachts niet 

• Geluid niet meetbaar wel voelbaar 

Deze parken zijn allemaal binnen de regels gebouwd en ook de haalbaarheidsonderzoeken toonden 

dit aan. 

Het is echter uitgelopen op een grote ramp voor de inwoners …. Sommige woningen zijn zelfs 

onleefbaar verklaard. 

 

In het ATT haalbaarheidsonderzoek is geen gezondheidsonderzoek op de Twenterandse situatie 

opgenomen. 

Van de 70 pagina’s worden er vier pagina’s besteed aan algemene gezondheidspunten die we ook 

gewoon op Google kunnen vinden. 

Het in amendement 10 en motie 52 genoemde onafhankelijke Twenterands gezondheidsonderzoek 

moet nog plaatsvinden voordat er een besluit genomen kan worden over haalbaarheid in het 

zoekgebied. 

 

 

Participatieproces 

Over het participatie proces kunnen we het kort houden. 

Dit heeft gefaald…. 

We hebben meerdere malen gevraagd om inspraak in het proces. Er is ons geweigerd mee te denken 

over de onderzoeksvragen voor het haalbaarheidsonderzoek. 

Belangrijke vragen worden als een hete aardappel vooruitgeschoven en niet beantwoord.  

De input van de inwoners is niet meegenomen in de besluitvorming en we zijn er geen onderdeel van 



geweest. Stel dat u uitgenodigd zou worden voor een overleg waar u niets te zeggen of in te brengen 

had. En dit diverse overleggen een jaar lang ? Daar had u toch ook voor bedankt ? 

De ervaring na ons onderzoek is dat de nadelige effecten van windturbines in bewoond gebied groot 
zijn en dat de gedachte dat "het wel meevalt" niet klopt.   
We moeten ons niet in slaap laten wiegen door sussende en kalmerende woorden van 
belanghebbenden en initiatiefnemers.  
U als raad hebt de taak erop toe te zien dat Amendement 10, motie 47 en motie 52 alsnog 
uitgevoerd gaan worden voordat we verder gaan in het proces. 
En ja, we denken in oplossingen, zie hiervoor ons voorstel in het document.  
 
Voorkomen is beter dan genezen en u als raad kunt hierin een belangrijke bijdrage leveren ! 
  
Met vriendelijke groet, 
Werkgroep Windmolens Vriezenveen 


